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Szerencsétlen döntéseivel szembesítették
Vitatható magyarázatokkal szolgált Dacian Cioloș volt kormányfő
• Nem vállalt felelőssé-
get a csíksomlyói búcsú 
UNESCO szellemi kultu-
rális örökségi listájára 
való felkerülésének 
elmulasztásáért  Dacian 
Cioloș. A volt miniszter-
elnök tegnap délutáni 
csíkszeredai látoga-
tásán beszélt erről a 
témáról. A délelőtti szé-
kelyderzsi látogatásán a 
székelyföldi medvehely-
zetről is szó esett.
ISZLAI KATALIN,
F Ü L Ö P - S Z É K E L Y  B O T O N D

A Hargita megyei közösség 
számára keresett megoldá-
sokat tegnap Csíkszeredában 

Dacian Cioloş volt kormányfő, a 
Románia100 platform és az Együtt 
Romániáért Mozgalom alapítója és 
vezetője, aki a Hunguest Hotel Fe-
nyőben tartott sajtótájékoztatója 
után nyilvános vitán is egyeztetett a 
helybéli lakossággal. A Románia100 
platform által szervezett eseményen 
a korábbi miniszterelnök elsősorban 
a jövőre vonatkozó elképzeléseit sze-
rette volna ismertetni, az újságírók 
azonban sokkal inkább a múltbeli 
„szerencsétlen döntéseinek” okaira 
voltak kíváncsiak.

Negyedórás késés után érkezett 
meg a csíkszeredai találkozóra 
Dacian Cioloş és Oana Bogdan, az 
Együtt Romániáért Mozgalom má-
sik alapítója. Elmondásuk szerint 
székelyföldi látogatásukkal az volt 
a céljuk, hogy jobban megismerjék 
a Hargita és Kovászna megyében 
élők problémáit, ezáltal pedig ha-
tékonyabb megoldásokat javasol-
hassanak ezekre. Érdekesség, hogy 
Victor Ponta volt miniszterelnök 
szavaival ellentétben, amely sze-
rint „Székelyföld nem létezik”, a 
két politikus a tegnapi találkozón 
többször is használta a Székelyföld 
megnevezést a két magyar megye 
esetében, és hosszan beszéltek ar-
ról, mennyi remek lehetőség rejlik 
ezekben főként a gasztronómia, a 
turizmus és a kultúra miatt. A saj-
tótájékoztatón jelenlévő újságírók 
figyelmét azonban nem sikerült 
elterelniük ezzel a Cioloş-kormány 
korábbi, a székelyföldieket ked-
vezőtlenül érintő döntéseiről. Az 
egyik fő témaként a medvék túlsza-
porodása került terítékre, amely 
azt követően vált aggasztóvá, hogy 
a Ciolos-kormány a populációt 
szabályozó medvevadászatot is 
betiltotta. A volt kormányfő ezzel 
kapcsolatosan elmondta: miután 
több politikai párt több mint 25 
évet kormányzott Romániában, és 
számos rossz döntést hozott, ezek 
helyett sokkal könnyebb egy olyan 

független kormányt hibáztatni, 
amely csupán egy évig kormány-
zott parlamenti többség nélkül. 
Mint mondta, a medvék helyzetét 
nem lehetett megoldani egyetlen 
év alatt, és a döntés, amelyet akkor 
hoztak, a medvepopuláció átlátha-
tatlan feltérképezésének következ-
ménye volt. 

Csíksomlyó az UNESCO-listán

A korábbi miniszterelnököt a 
Székelyhon napilap munkatársa ar-
ról is kérdezte, hogyan történhetett 
meg, hogy bár az UNESCO illetékes 
bizottsága a Cioloş-kormány idején 
(2016-ban) tárgyalta a pályázatot, 
a csíksomlyói búcsú sem akkor, 
sőt azóta sem került fel a szellemi 
kulturális örökségi listára. Vála-
szát azzal kezdte, hogy felelősséget 
vállal minden, miniszterelnökként 
meghozott döntéséért, és az RMDSZ-
től is elvárná, hogy ő is felelősséget 
vállaljon azokért a intézkedésekért, 
amelyeket tett, illetve azokért is, 
amelyeket nem tett meg. Emlékez-
tetett, hogy a csíksomlyói búcsút 
egy korábbi kormány terjesztette fel 
az UNESCO-listára, de az elfogadá-
sáról szóló ülést csak később, már 
az ő kormányzása idején tartották. 
Ezen az UNESCO illetékes bizottsá-
ga technikai jellegű hiányosságokat 
fedezett fel a pályázatban, és kérte, 
hogy egészítsék ki a dokumentációt, 
a döntést pedig elhalasztotta. „Tehát 
a pályázatot nem a Cioloş-kormány 
vonta vissza, hanem az UNESCO 
bizottsága halasztotta el, további 
információkat kérve. Ezekben az 
esetekben, amikor a bizottság va-
lamilyen hiányosságot talál, a fel-
terjesztést benyújtó államnak 3 év 
áll a rendelkezésére a kiegészítésre. 
A halasztás 2016-ban történt, azóta 
eltelt két év, és nem történt semmi. 
Vajon az RMDSZ-es barátaim sorban 
álltak Dragnea úrnál (szociálde-
mokrata pártelnök – szerk. megj.), 
követelve a pályázat kiegészítését? 
Nem, sokkal könnyebb megvárni, 
hogy Cioloş sajtótájékoztatót adjon, 
és azt mondani, hogy ő a hibás” – 
nehezményezte a volt államfő.

Bocsánatkérés a medvekárokért?
A elszaporodott medvepopulá-

ció miatti károk és embertámadások 
ügyében kérte számon a Nagy-Kükül-
lő Vadász- és Sporthorgász Egyesület 
vezetősége Dacian Cioloș volt minisz-
terelnököt, aki tegnap Székelyderzs-
be is ellátogatott a székelyföldi kam-
pánykörútja részeként. „Reméljük, 
azért jött ide, hogy bocsánatot kérjen 
a lakóktól, amiért miniszterelnöksé-
ge idején megszüntették a medvékre 
vonatkozó kilövési kvótákat” – törte 

meg a székelyderzsi erődtemplomban 
zajló könnyed beszélgetést Dacian 
Cioloș felé fordulva Mărmureani-Bíró 
Leonárd, a Nagy-Küküllő Vadász és 
Sporthorgász Egyesület igazgatója. 

Ezután pedig átnyújtott a politikusnak 
egy közel kétszáz – csak az ő vadászte-
rületén történt –, idei káresetet tartal-
mazó iratcsomót, amelyhez tíz Hargita 
megyében történt embertámadás leí-
rását is csatolta. A volt miniszterelnök 
kijelentette, vállalja a korábbi döntésé-
vel járó felelősséget, de ugyanígy kell 
cselekedjenek például azok is, akik 
kitermelik az erdőket, vagy akik hamis 
adatokat tártak a kormány elé. „Asz-
talhoz kell ülni, és újra kell tárgyal-
ni a dolgot a helyes döntések meg-
hozatala érdekében” – jelentette ki.

Cioloș rámutatott, nem a kilö-
vési kvóták visszavonása miatt ke-
letkezett ennyi kár, hiszen most is 
puskavégre lehet venni a problémás 
egyedeket. „Ezt a beszélgetést nem 
itt kell lefolytatni egy asztalra do-
bott dossziéval. Kész vagyok újra 
tárgyalni az ügyről, ha megbízható 
adatokkal szolgálnak” – fogalma-
zott, hozzátéve, hogy átláthatóságra 
van szükség a kérdésben. Mărmu-
reani-Bíró Leonárd reményét fejezte 
ki, hogy legalább az üzenete eljutott 
a politikushoz, és fenntartotta, hogy 
Cioloș bocsánatot kell kérjen a lakók-
tól a túlszaporodott medvék okozta 
károk és az embertámadások miatt. 
Ezután a politikussal érkező szemé-
lyek, illetve Orbán Árpád székelyud-
varhelyi alpolgármester azzal zárták 
le a szócsatát, hogy „ennek a vitának 
nem itt van a helye”.

A székelyderzsi unitárius 
erődtemplomban. Cioloș 
(jobbról) szerint nem a kilövési 
kvóták visszavonása miatt 
vannak a medveproblémák

▴   F O T Ó :  B A R A B Á S  Á K O S

Sok visszajelzést kaptunk az olvasóinktól, hogy milyen változtatásokat látnának szívesen a la- 
punkban. Érkeztek dicsérő és bíráló észrevételek. Mindet köszönjük! A visszajelzések segítenek 
bennünket megtalálni a jó választ a hogyan továbbra. A sok ötletből, javaslatból néhány megva- 
lósult, mások még váratnak magukra. Most ismét arra kérjük, hogy ossza meg velünk észrevételeit.

A könnyebb feldolgozhatóság érdekében válaszpárokat fogalmaztunk meg, minden pár közül 
(soronként) az egyik karika bejelölésével jelezheti az Ön véleményéhez legközelebb álló választ.

 Töltse ki!

Kitöltés után a szelvényt, kérjük juttassa el szerkesztőségünkbe, ügyfélszolgálatunkra vagy újságos standjainkra. Köszönjük!

A régi külalak

A régi piros-fekete cím

Kisebb betűméret

Több kép, kevesebb szöveg

Több érdekesség, lazább témák

Több települést érintő helyi téma

Ugyanaz a lapár, több reklám

Több olvasnivaló, akár magasabb áron

Egy oldalra tömbösített reklám

Apróhirdetések egész Székelyföldről

Az új külalak

A jelenlegi színek

Nagyobb betűméret

Több szöveg, kevesebb kép

Több kulturális, vallásos téma

Több székelyföldi téma

Magasabb lapár, kevesebb reklám 

Változatlan áron, ugyanannyi olvasnivaló

Több oldalra szétszórt reklám

Csak helyi apróhirdetések

AZÉRT VAGYUNK A VILÁGON, 
HOGY ÖNÖK OTTHON LEGYENEK BENNE!

Az Ön életkora: Lakóhelye:




